
 

 

 

Acta de la Coordinadora 2022 

 

Data: 2 de març de 2022 

 

Hora i lloc: 21 hores. Telemàtica. 

Assistència: 

Escola: Mia Agramunt, Elena Alquézar i Marga Estevez. 

Junta: Albert, Eli G, Eva, Juan, Marta, Montse, Noemí, Núria i Xalesta. 

Delegats i famílies. 

46 participants en total. 

Ordre del dia: 

 

• Benvinguda i explicació de què tracta aquesta reunió i com es desenvoluparà. Breu 

dinàmica «Com ens imaginem els nostres fills d’adults.» 

 

• Resposta als diferents temes plantejats. 

 

• Tancament. Posada en comú dels resultats de la dinàmica «Com ens imaginem els nostres 

fills d’adults.» 

 

 



1.  Benvinguda i explicació de què tracta aquesta reunió i com es desenvoluparà. 

 

S’inicia la trobada recordant que la Coordinadora és una reunió organitzada per la junta de l’AFA 

amb l’objectiu de compartir amb l’escola inquietud, dubtes i/o propostes que tenim al voltant de 

l’educació dels nostres infants. Aquests dubtes es recullen a cada grup classe i es fan arribar a 

l’escola que és qui hi donarà resposta i ens dirà si les propostes són possibles. 

 

A continuació s’agraeix la participació de les famílies que han fet arribar les diferents propostes i 

també a les famílies que s’han connectat. 

 

Abans d’entrar en matèria es planteja a les famílies una breu dinàmica en què es demana se’ls 

que pensin dos adjectius que els agradaria que definissin el seu infant quan sigui una persona 

adulta. Les propostes es recullen a través de www.menti.com  

 

Seguidament s’explica com funcionarà la reunió. Totes les propostes rebudes s’han organitzat en 

diferents blocs temàtics i s’anirà donant resposta a cada bloc. En acabar cada bloc s’obrirà un torn 

de paraula per si algú vol afegir alguna cosa o per resoldre possibles preguntes que s’hagin 

formulat a través del xat. 

 

 

2. Resposta als diferents temes plantejats. 

 

S’inicia el segon punt de la reunió en què des de la junta s’aniran introduint els blocs temàtics i 

l’escola anirà donant resposta. 

 

L’escola informa que han preparat les respostes en equip, tot i que avui cadascú aniran donant 

resposta a diversos temes. 

 

 1. PISCINA 

 

http://www.menti.com/


• Com a partir del curs vinent faran piscina, ens agradaria saber com funciona aquest tema. Què 

fan? Quants grups hi han? O cada monitor amb quants nens està? 

Quanta estona estan? Si algun no hi va què passa? Si un dia puntual no pot fer, acompanya al grup o es queda 

a l'escola? P3 

 

Tots aquests dubtes s’acostumen a resoldre a la reunió de final de curs de P3, ja que és un dels canvis 

importants del curs següent. 

 

El funcionament a educació infantil i a primària és una mica diferent. A infantil es fan cinc grups, són entre 

vuit i nou infants per monitor. El primer dia els ajuden a entrar a l’aigua i observen el domini que tenen 

d’aquest medi per poder fer els grups. 

 

Aquells que no van a la piscina, perquè no poden, no passa res. Es queden a l’escola amb el «mestre no 

piscina». Des d’escola s’anima a tothom participar-hi, «perquè creiem en l’activitat». 

 

A primària funciona una mica diferent, ja que el nombre de nens/es per monitor augmenta, solen ser entre 

deu i dotze i es redueix un monitor. Per als infants de primària també hi ha el «mestre no piscina», però 

en aquesta etapa es vetlla molt per l’assistència ja que es correspon a una de les hores d’educació física 

per l’alumnat de 1r fins a 4t. Aquest canvi està aprovat pel consell escolar, per aquest motiu des de l’escola 

es fa un registre de qui hi va i qui no. Si cal parlar amb la família. 

 

• Proposen que el dia de piscina també puguin fer el mos  Educació infantil B: a la classe, de les 

persones que han respost el formulari, el 69 % hi estan d'acord i 31 % no. 

 

Arran d’una valoració, es va veure que no anava massa bé, ja que endarreria la sortida cap a la piscina. 

Actualment es va millor de temps i s’està valorant si recuperar-lo de nou de cara al curs vinent, o bé l’ultim 

trimestre d’aquest. 

 

• Una família ha mostrat preocupació per l’activitat de piscina, que sembla enfocar-se més com a 

“competició” que a altres finalitats. Dues famílies han comentat que els infants no va contents a la piscina. 

Clicle Mitjà A 

 



Com a escola no s’està enfocant la natació cap a la competició, però no es pot  perdre de vista que l’activitat 

es fa en  un club. 

 

Des de l’escola estan molt contents perquè cuiden molts als nens/es i estan oberts als canvis que els 

proposen, per exemple es va demanar la retirada dels cavallets de colors, i ja no ens els donen. Tot i això 

els infants saben i respecten quin és el seu nivell, i tant des de casa com des de l’escola, també s’ha de 

saber respectar. 

 

No és una piscina per fer competició, però sí que és veritat que si un infant mostra aptituds per la natació 

o el waterpolo, ho comenten a l’escola i aquest ho transmet a la família. 

 

 

 2. ESCOLA CÍCLICA.  

 

• Propostes de millora? Seria possible que els grups estiguessin junts més temps? Per exemple 2 

anys, seria un temps per coneixes i crear un ambient de confiança. Educació infantil A 

 

Aquest és tot just el segon curs que es funciona com a escola cíclica, és una valoració que està sobre la 

taula, però es vol prendre sobre evidències. Fins ara s’està molt contents sobre com evoluciona. Canviar 

de grup cada any o cada dos s’està treballant, i de moment la decisió no està presa. Aquests són temes 

d’estructura pedagògica que els decidim dins d’escola. 

 

Si hi ha algun infant que ho necessita, es fa un treball més específic amb ell. 

 

• Com s'acompanya a nivell emocional a l'alumnat aquest trànsit de grup que canvia cada any? 

Especialment als infants que potser els hi costen els canvis i necessiten espais de seguretat i confiança. Educació 

infantil B: 93,1 % els interessa i al 6,9 %  no els interessa. 

 

Establir nous grups és un tema que es cuida molt. A les reunions de traspàs es troben els quatre tutors, 

per exemple els dos dels grups d’infantil i els dos dels grups de cicle inicial. I a partir d’aquí el primer que 

es té en compte és la part emocional de cada infant, i després com li ha anat. Es tenen molt present en 

aquelles situacions/relacions que necessiten una separació i les que és millor que hi hagi una continuïtat. 



No hi ha cap canvi aleatori. 

 

• Com valora l'escola que no hi hagi grups classe com abans (4t, 5è, 6è), o si que es manté d'alguna 

manera? Perquè a l'anar barrejant el curs partit i amb el curs inferior un any i el superior l'altre, fa el grup 

diferent, més dispers i obert. Com ho viuen els infants? Cicle Superior B 

 

Com a escola es veu molt bé, tot i que com s’ha dit serà a final de curs quan es tornarà a valorar. S’explica 

que ja abans de ser escola cíclica es treballava moltes estones barrejant 5è i 6è, de fet només feien cinc 

hores setmanals amb els grups separats. La valoració dels bons resultats d’aquesta pràctica va ser un dels 

fets que els va animar a estendre-la a tota l’escola tret de P3 per les seves singularitats. 

 

Tot i aquest treball cíclic 6è conserva algunes especificitats com les activitats del pas a l’ESO, les activitats 

pròpies de la preparació d'aquest canvi d’etapa, pintar la paret del patí és una activitat pròpia també del 

grup de 6è, així com també el sopar de comiat amb les famílies. 

 

Al llarg del temps han pogut observar que hi ha una connexió interessant a l'hora  d’aprendre l’un de l’altre, 

i que té efectes positius tant en l’infant més gran com en el més petit. Aquesta interrelació sempre ha estat 

molt present en el projecte d’escola. Estan molt contents d’haver-ho portat a la pràctica. 

 

Si alguna família vol fer arribar algun comentari, ho pot fer a través de l’informe d’avaluació compartit del 

darrer trimestre en l’apartat corresponent a les observacions. 

 

• Quin és el balanç que es fa dels dos anys que es porten de l'ensenyament per cicles? A nivell 

emocional, acadèmic i succesives adaptacions i dinàmiques de grups. Cicle Mitjà B 

 

Aquesta pregunta s’ha anat responent en les anteriors. 

 

 

• Torn obert de paraula. 

Una mare assistent a la reunió, pregunta com s’ha reestructurat el projecte d’escola grans – petits. 

 

Actualment els infants de cicle mitjà, tant A com B, participen del projecte amb els infants de P3, en 



aquesta primera fase del projecte s’encarreguen d’acompanyar-los a l’hort i en les festes de l’escola, per 

exemple, ara quan arribarà sant Jordi, els acompanyaran en la celebració i els llegiran contes. 

  

Els alumnes de cicle superior A i B comparteixen projecte amb l’A i el B respectivament d’educació infantil. 

Aquesta activitat forma part de l’horari escolar de tots quatre grups, i es planifica i programa de forma 

conjunta pels docents de tots dos cicles. 

 

Per tal que els infants de cicle inicial no quedin exclosos d’aquesta important font d’aprenentatge que 

suposen aquest tipus d’activitats d’aprenentatge servei, participen en projectes fora de l’escola, 

compartint activitats amb altres entitats. 

 

Una mare assistent, que porta molt temps a l’escola, comenta que l’aplicació de l’escola ciclíca i els canvis 

de grups, fan que es perdi la relació entre les famílies. Ara tens la sensació que no et coneixes amb els pares 

de la classe de la teva criatura i que les famílies no fan tanta pinya, com quan entravés a P3 i seguies amb 

tot el grup fins a 6è. 

 

L’escola comenta que aquesta sensació pot tenir molt a veure amb els temps que estem vivint, en què ens 

hem vist obligats a reduir molt les nostres interaccions socials. Quan acabi la pandèmia, això probablement 

serà diferent, ja que no deixaràs mai de compartir grup amb persones que ja coneixes i n’aniràs afegint de 

noves. 

 

Aquesta mare afegeix que entén que per als infants és un format òptim, però remarca que per les famílies 

és un deslligam, que ha canviat la relació que es tenia abans entre famílies, i que aquesta és una opinió 

compartida amb altres famílies, que per aquest motiu la porta a la coordinadora. Sent com que la sensació 

d’escola familiar s’ha desdibuixat. 

 

L’escola insisteix en el fet que no ho veu com quelcom negatiu, sinó com una oportunitat per ampliar 

coneixences. Per l’escola és una altra manera d’acompanyar com a família l’escola. 

 

 3. ENSENYAMENT EN CONFINAMENT. 

 

• Després d'unes setmanes on el desenvolupament del curs normal s'ha vist alterat pel confinament 



de tots els grups excepte un, m'agradaria conèixer el balanç que és fa des de l'escola d'aquest període: 

- quina planificació anterior hi havia? 

- quins problemes s'ha trobat l'escola per desenvolupar-lo? 

- quin feedback hi ha hagut amb les families? 

- com pot afectar als infants i families aquests confinaments? Cicle Mitjà B 

 

Sempre es treballar sabent que es vol fer,  es treballa sempre a partir d’una planificació. 

 

El primer confinament, el curs 2019 – 2020, ens va venir a tots de nou, era nou per tothom, però es va 

treballar molt i se’n va anar aprenent. Es pot dir que ara ja en sabem una mica més. 

 

Es va preparar una planificació tenint present que fer quan es confina tot el grup o quan només es confina 

un infant. Això també va ser així quan es va produir el gran gruix de confinaments després de les vacances 

de Nadal. Al llarg d’aquest temps s’ha anat refent aquesta planificació aprofitant el que es veia que donava 

bons resultats i aportava aprenentatges i modificant aquelles propostes que no funcionaven prou bé. 

 

Al llarg de tot aquest temps s’ha treballat per estar al costat de les famílies. En aquells casos en què ha 

sorgit algun possible problema i s’ha comunicat l’escola, s’han anat resolen sobre la marxa. Tot i que no 

sempre tot es fa al gust de tothom. 

 

Pel que fa a com ha afectat als infants pot ser molt diferent d’uns als altres i no es pot saber tot. Quan s’ha 

detectat una situació difícil s’ha treballat per aclarir-ho. 

 

Ara ja s’han acabat els confinaments, i només s’haurà de quedar a casa l’infant que estigui malalt. Cal tenir 

present que un confinament, no és una malaltia.  Ara caldrà que recordem que abans, quan un infant 

estava malalt, no se li posaven deures, ni ens connectavem amb el nen/a. Seguir treballant amb la 

metodologia de l’escola amb aquestes connexions on-line és molt difícil. 

 

 4. MASCARETA. 

 

• Com està afectant el tema de la mascareta als nostres infants? Com s'acompanyen les pors i 

inseguretats que sorgeixen de la informació que reben, els protocols, els confinaments, etc. Es detecten o 



s'acompanyen els canvis que aquesta situació està produint en el dia a dia emocional dels infants? Educació 

infantil B: 72,4 % els interessa i al 27,6 % no els interessa. 

 

Per començar aquest punt la Mia ens explica una anècdota, « un dia un infant entra al despatx i li pregunta 

com és que encara portem mascareta si a la tele ja han dit que ens la podem treure.» 

 

L’escola comenta que té moltes ganes de poder treure les mascaretes, ja que això permetrà recuperar una 

mica més el funcionament de l’escola. Es podran tornar a fer ambients barrejats, es podrà seguir treballant 

grans – petits d’una forma més senzilla i es podran tornar a fer activitats tots junts. 

 

Davant la pregunta si els ha afectat gaire, en general la sensació és que no. El que els ha molestat és perdre-

la. Per als que porten ulleres, és molest quan entren a escola, sobretot ara l’hivern que s’entelen. En alguna 

situació concreta, si ha calgut, s’ha parlat amb la família i s’ha resolt tal com s’ha fet també amb l’hidrogel 

en aquells que els feia mal. Els infants no han estat ni més ni menys nerviosos que de costum. 

 

• Com afecta l'ús de les mascaretes a l'aprenentatge en la lectura i l'escriptura? Educació infantil B: 

72,4 % els interessa i al 27,6 % no els interessa. 

 

És una pregunta que sorgeix d’educació infantil, comentar que cal que estem tranquils que a la nostra 

escola a infantil el procés de la lectoescriptura es fa des de la vida quotidiana. No ha afectat, cal mantenir 

la calma. 

 

En general no ha afectat molt. Sí que és veritat, que treballar sense, ajuda a algunes persones sobretot els 

dóna seguretat, a l'hora de produir els sons. Des d’escola hi va haver mestres que portaven les mascaretes 

transparents, fins que per seguretat es va recomanar l’ús d’FP2. 

 

Entre els mestres el Covid ha tingut poc impacte, s’ha treballat molt respectant molt les distàncies durant 

les reunions i dinant a la terrassa. 

 

 5. RELACIÓ ENTRE INFANTS. 

 

• Com es treballa la gestió dels conflictes entre infants a l'escola? Es fomenta l'autogestió? Com se'ls 



acompanya? Com es coordinen els conflictes entre aula i espai de menjador? Més que res perquè fora de 

l'escola estem veient (i els nens ens expliquen) que han fet "pandilles", que en aquestes alguns nens són els que 

"manen" als altres i sembla que hi ha força competitivitat. Ens preocupa que això pugui provocar malestar a 

certes criatures que no sàpiguen com regular i que provoquin diferències entre elles i ells. Alguns d'ells poden 

viure-ho amb por, sentint-se exclosos, etiquetats, etc. Educació infantil B: al 100% els interessa. 

 

Aquest és un tema que s'explica a les portes obertes. 

 

Des d’escola expliquen que les situacions descrites hi són, hi han de ser, i la seva tascar consisteix en vetlla 

perquè funcionin de la millor manera possible. 

 

Els conflictes a l’escola es gestionen de la següent manera: parla una part, s’explica que ha passat, i es fa 

una reparació dels fets. Tot això pot ser de manera individual o grupal segons les situacions. Quan hi ha 

reincidència es fa un contracte i uns treballs per la comunitat (per exemple ajudar a secretaria). Es treballa 

molt perquè s’entengui que les accions tenen conseqüències i que després cal una reparació. Assumeixen 

que tot i això,  hi ha alguna situació en que s’escapen algunes coses, això passa perquè els infants són molt 

llestos. 

 

A vegades ha arribat a l’escola el comentari «que els mestres no fan res». Això no és cert. S’inverteix molt 

temps en què hi hagi un bon clima. També s’està molt pendents d’aquelles criatures que potser són més 

introvertides i se les veu soles al patí. Es treballa molt amb ells perquè puguin sentir-se part del grup. Es 

segueix treballant per ser una escola familiar. 

 

• Lluites: de quina manera es gestiona aquests conflictes en forma de joc? Sota la meva perspectiva 

utòpica hauria d'estar taxativament prohibit jugar a qualsevol joc que fomenti la violència a l'escola. Què s'està 

fent en aquest aspecte? Educació infantil B: 65,5 € els interessa i 34,5 % no els interessa. 

 

Els jocs de lluita són jocs molt agressius. A vegades la lluita, els jocs de lluita, per alguns infants (sobretot 

en els més petits) són una manera d’apropar-se a l’altre, perquè no ho saben fer d’una altra manera. A 

l’escola es treballa perquè trobin altres maneres de relacionar-se.  Les lluites són també l’expressió d’un 

conflicte (ja s’ha explicat com s’actua). A l’escola davant d’aquestes situacions mai es diu «són coses de 

canalla», a escola es treballen aquestes situacions. 



 

• Com treballar i evitar el bullying a l’escola. Educació infantil A 

 

L’escola, com totes, té un protocol per atendre possibles situacions de bullying. Es treballa molt per no 

arribar a aquestes situacions. 

 

Cal ser molt curosos amb l’ús d’aquesta paraula, ja que és un tema molt complex, i el mateix protocol recull 

un seguit d'ítems per valorar si realment s’està davant d’una situació de bullying. Les famílies, també cal 

que siguem especialment curoses amb l’ús d’aquesta paraula. 

 

Des d’escola se’ns alerta que cal tenir cura de què veuen i què senten els infants a casa, als mitjans de 

comunicació, ja que actualment ja comencen un joc que es diu Ucraïna. 

 

• Com funcionen les assemblees de classe (en fan una per setmana? Quins objectius tenen -portar 

temes a la reunió de delegats de tota l’escola? Saber si hi ha algun problema a la classe? Com funcionen?-). 

Clicle Mitjà B: hi ha 4 famílies que han mostrat interès. 

 

Les assemblees formen part de la gestió democràtica del centre. A les assemblees de classe es treballen 

els temes que afecten el grup: temes relacionals, sortides, preparar reunions de delegats... Les assemblees 

de classe es fan setmanalment amb els tutors/es. Ara bé si hi ha algun conflicte s’hi inverteix el temps que 

calgui, i la resolució d’aquesta situació passa pel davant de qualsevol cosa. 

Les reunions de delegats són un punt de trobada de tota l’escola. Es duen a terme cada dos o tres 

setmanes. Hi assisteixen dos representants de cada grup i dos mestres. A vegades s’hi es considera 

necessari, per tractar algun tema concret, es convida a altres persones de la comunitat educativa. Aquestes 

reunions es treballen a partir d’una ordre del dia,  i es fa un recull dels temes tractats per després poder-

ne fer el retorn a cada grup. Es tracten temes que afecten tota l’escola com poden ser les festes, millores 

als patis,  els grups informen sobre què estan treballant a la classe, algunes sortides que han fet... 

 

• Torn obert de paraula. 

 

Una mare d’educació infantil, contextualitza la pregunta del bullying. Aquest tema no va sorgir pensant 

que n’hi hagués a la classe o a l’escola, sinó que va sortir del desconeixement, ja que al grup es tenia molt 



clar que els instituts disposen d’aquests protocols i aleshores suposaven que les escoles de primària també, 

però no hi havia ningú que ho sabés amb certesa i per això es va fer la pregunta. 

 

L’escola reitera que sí que existeix aquest protocol però, que sobretot es treballa en la prevenció. En el cas 

dels més petits s’està molt pendent d’aquelles criatures que participen poc o s’allunyen dels 

copmpanys/es, aleshores és l’adult qui s’apropa per començar a treballar-ho. 

 

Per a què una situació sigui considerada bullying els protocols estableixen un seguit de punts que són 

molts, i molt sovint no es compleixen tots i per tant no són situacions de bullying. Ara bé que no hi hagi 

bullying no vol dir que no passi res. Cal estar alerta i valorar bé la situació que s’està donant. A l’escola 

quan s’han mirat no s’han complert. 

 

Poc abans de la pandèmia (potser els curs abans) es va fer un treball amb la cooperativa Fil a l’agulla 

(entitat especialitzada en aquests temes) del que en comenten dues conclusions que en van treure: 

- Una situació es considera bullying  quan és una situació sostinguda en el temps. 

- En aquestes situacions és important treballar amb les dues parts, que totes dues pateixen i que cal 

atendre-les. 

 

 6. GÈNERE. 

 

• Com es treballa des de l'escola els rols de gènere que des de ben petites i petits es reprodueixen? 

Tipus de joc, ocupació de l'espai, llenguatge, lideratge, to de veu, contacte físic, etc. Sense responsabilitzar a 

l'escola d'aquesta realitat. Educació infantil A i B: 86,2 % els interessa i al 13,8 % no els interessa. 

 

A l’escola sempre s’ha treballat la igualtat entre nens i nenes. No s’han fet mai distincions i s’ha insistit 

molt en el fet que no hi ha jocs de nens i jocs de nenes. Des d’escola també es treballa perquè tothom 

provi tots els jocs, i més si sorgeixen comentaris d’aquest tipus.  Els lavabos d’escola sempre han estat tots 

mixtes. Tot i això els més grans tenen els seus pactes sobre quin fa servir cadascú. 

 

També es té cura del llenguatge, es fa servir tant nen com nena, infant... El respecte per tothom és un 

tema molt important en el projecte d’escola. 

 



Des de fa un parell o tres d’any hi ha una comissió de gènera a l’AFA amb qui es col·labora i qui també posa 

el seu granet de sorra perquè aquest tema tingui visibilitat. I per exemple han donat un cop de mà en la 

preparació de la setmana de la dona que se celebrarà la setmana vinent a l’escola i aquest divendres ja 

n’hi haurà un primer tastet. 

 

Des de l’escola sempre s’ha treballat i se segueix treballant en la línia de respectar i valorar a tothom. Si 

alguna té alguna idea més se’n pot parlar. 

 

La Mia comenta que quan ella va arribar a l’escola hi havia una reina carnestoltes, «La Carnestoltes». Va 

arribar un punt en què ja estava molt feta mal bé i l’alumat va escollir el nou carnestoltes, que és l’actual. 

Ara comença a estar una mica malmès, de cara al curs vinent es valorarà si cal una renovació. 

 

• Torn obert de paraula. 

 

Pren la paraula un pare d’educació infantil i exposa que aquesta és una realitat social i que no 

responsabilitza l’escola de la situació però que quan els infants surten d’escola veu coses que no li agraden, 

ja que s’observen diferencies en el tipus de joc, en la posició que s’ocupa en l’espai, en el llenguatge.... 

 

Des de l’escola es respon que com ve ha dit aquest pare, és una realitat social, i per tant és responsabilitat 

de tots. Pel que fa a l’ocupació d’espais, s’explica que des de fa molt temps a l’escola es va optar per 

diversificar els patis i anar canviant d’ubicació els grups. L’ocupació de l’espai de patis és un tema molt 

cuida’t a l’escola. Quan surten fora de l’escola... L’escola reivindica que no estan sols educant. 

 

L’escola afegeix que quan surten a fora també veuen coses que no els hi agraden gaire. Posen com a 

exemple arribar i creuar-te amb persones saludar-les i que no hi hagi retorn. O bé quan a la sortida els 

infants el primer que fan és llançar la motxilla a terra i demanar el berenar. Vivim en un món molt ràpid 

accelerat i els infants es mostren insistents i tot ha de ser al moment. Es podria plantejar un retorn a les 

bones maneres. Des de l’escola es comenta que tant de bo anéssim tots alhora. 

 

 7. ANGLÈS COM A LLENGUA VEHICULAR. 

 

• Incorporar més anglès setmanalment, en alguna classe o a psicomotricitat. O en espais de migdia 



que crec que pot ser el moment més interessant via jocs, música o activitats, no pas fitxes i estar assegut a 

classe. Educació infantil A i B: 72,4 % hi estan d'acord i 27,6 % no hi estan d'acord. 

 

A l’escola l’anglès es treballa en context, vinculat a la vida quotidiana, a l’aprenentatge, vivenciat i a través 

del joc. Apareix vinculat a l’aprenentatge en els projectes que es fan durant el curs. També es present en 

els ambients d’aprenentatge. Ambients I, el trobem en l’ambient de joc simbòlic (hospital, restaurant) i 

ambients II ha format part de l’ambient d’art, del de cuina i actualment forma part de l’ambient 

d’emprenedoria. 

 

Es considera molt important l’expressió oral i per aquest motiu es desdoblen els grups des de la seva 

introducció fins a cicle superior. Aquest curs a cicle superior s’ha començat el projecte «Reading in pairs» 

, que consisteix en un treball de tutoria entre iguals en què treballen la comprensió lectora.  Aquest 

projecte de lectura compartida impulsat per un grup de la Universitat Autònoma de Barcelona, ja fa tres 

anys que s’hi participa. Fins ara es feia en castellà. 

 

L’escola no es veu fent una àrea com la psicomotricitat en anglès. Cal tenir present que l’anglès suposa per 

als infants «posa’ls-hi» una altra llengua sobre la seva llengua materna. Així com tampoc en l’estona de 

migdia on es prioritza la formació d’un bon vincle amb les persones que són els seus referents en aquestes 

estones.   

 

 8. PAS A L’INSTITUT. 

 

• Si l'escola ens pot explicar com es treballa amb l'alumnat el pas a l'institut, quin acompanyament 

es fa des de l'escola, si està previst q facin visita als instituts que ens toquen, quines recomanacions ens fan a 

les famílies per acompanyar millor aquest procés, i tot el que els pugui semblar rellevant que sabem. Com ho 

viuen els nens a l'escola? Com se'ls presenta als nens el pas a l'institut, el que es trobaran, què canvia. Cicle 

Superior A 

 

Els instituts adscrits a la nostra escola són: el Brossa, el Carrasco i el Goya. 

 

L’escola comenta que el 18 de febrer van mantenir una reunió informal amb les famílies de 6è per tractar 

el tema, ja que es va detectar que hi havia cert neguit (aquesta pregunta es va formular prèviament a 



aquesta reunió). Abans de la pandèmia es feia una reunió a l’escola on venien les diferents direccions i 

resolien els dubtes de les famílies. 

 

Pel que fa als alumnes, abans de la pandèmia, visitaven amb l’escola els instituts adscrits a la nostra escola. 

Aquí es retrobaven amb exalumnes de l’escola que els guiaven durant la visita. Actualment això es fa 

virtualment. Des de les tutories es van recollir els dubtes que tenien els infants i es van fer arribar als 

instituts. El dia de la connexió telemàtica els exalumnes que hi ha als diferents instituts els van respondre 

les seves preguntes. La voluntat és poder recuperar la visita presencial així que es pugui. 

 

En el pas de l’escola a l’institut es fa un traspàs d’informació, entre la coordinació pedagògica dels instituts 

i l’escola, per ajudar en la confecció dels nous agrupaments. Alhora l’escola rep un feedback sobre com ha 

estat el procés d’adaptació al 2n trimestre de 1r i després a 4t d’ESO. Tot i això al llarg dels anys sempre 

que cal hi ha col·laboració perquè tothom se’n pugui sortir. 

 

El pas d’una etapa a l’altra suposa canvis organitzatius. Formen part de grups més grans i amb molts més 

grups i canvis en els horaris. Cada cop més s'observa més predisposició per part dels tutors de l’ESO de 

conèixer més el seu alumnat. I s’observa també una tendència a optar per fer un treball més globalitzat. 

 

L’escola anima les famílies que es troben en aquest moment de canvi a relativitzar-lo i procurar viure’l amb 

calma. Si la família està tranquil·la, l’infant també ho estarà. 

 

 9. ALTRES DEMANDES. 

 

• Ens agradaria que confirmessin horaris de juny i setembre, per organitzacions familiars. P3 

 

L’horari del mes de juny és el que ja apareix al dossier del 7 de juny al 21 de juny, es fa jornada intensiva. 

La jornada intensiva comença un dimarts perquè el dilluns és festiu. 

 

Pel que fa a l’horari del setembre, sembla que s’iniciarà el curs del dia 5, però encara no s’ha rebut la 

confirmació del calendari per escrit. 

 

• Més presència (hores, professionals, etc.) de l'EAP a l'escola per donar resposta a les necessitats 



dels infants. Educació infantil B: 86,2 % hi estan d'acord i 13,8 % no hi estan d'acord. 

 

L’escola es mostra totalment d’acord en el fet que caldria més recursos, ja que cada vegada hi ha més casos 

i les mans segueixen sent les mateixes. L’escola està molt contenta amb la psicopedagoga que ve al centre, 

ja que està molt pendent de l’escola.  Actualment la professional de l’EAP ve un dia a la setmana al centre, 

i es disposa de poques hores de vetlladora. 

 

A l’escola li agradaria que es fes un decret d’inclusió de veritat. 

 

• Com funciona el pas de les criatures a anar soles a l'escola (a quin curs es parla, es treballa en 

diferents moments o un dia puntual? és un tema important pels infants? en parlen?): Clicle Mitjà A. Hi ha 4 

famílies que han mostrat interès. 

 

El camí escolar va néixer seguint les propostes de Francesco Tonucci que promuen l’autonomia dels infants. 

 

Des de l’escola es considera oportú iniciar aquest projecte a 4t. Els infants de 4t i CS venen sols a escola. 

Les famílies ho tenen molt ben organitzat i tenen establerts uns punts de trobada, aleshores quan arriben 

a escola el Javi fa el recompte, i tan aviat com és possible, es fa arribar un WhatsApp a les famílies que 

forment part de la iniciativa que tothom és a escola.  Tot i això en ocasions puntuals hi han participat 

infants més petits, parlant-ho abans família i escola. 

 

A l’escola se’n parla a l’inici de CM, però «no se’n fa campanya», ja que no es vol avançar la decisió de cap 

família. Per edat es considera que el moment ideal és 4t. 

Abans de la pandèmia existien els comerços amics, que era una activitat que es feia cada any i servia 

perquè els infants prenguessin consciència de tots els recorreguts que hi ha per arribar a escola, i anar 

fixant possibles punts de trobada. Potser més es podran tornar a recuperar. 

 

• Potenciar més des de l'escola els esmorzars del dijous de portar fruita. Aquesta gran iniciativa es 

va perden a CS i potser estaria bé reforçar-la des de l'escola. Cicle Superior A 

 

És veritat que s’ha deixat d’estar-ne tan pendent perquè s’ha observat que hi ha molts infants que porten 

fruita habitualment. 



 

Aquesta és una campanya que es va iniciar fa uns vuit o nou anys, i  es potenciava que un dia a la setmana 

el mos fos fruita. És una acció que es va iniciar dins del marc del projecte Escoles Sostenibles.   

 

Si es creu convenient es pot reprendre aquesta rutina. 

 

• Tot i que no depèn de l'escola, referent al 25 % de castellà. 

 

L’escola es defineix com a escola catalana i en la que la llengua vehicular és el català. Pel que fa al 25% 

estan a l’espera del que acabi dient el Departament. Actualment tot segueix com sempre, només que s’hi 

apareix algun possible cas cal comunicar-ho al departament. Es creu en la immersió lingüística per tal 

d’afavorir la inclusió de tothom en el centre. En primer lloc el català i en segon lloc el castellà i l’anglès. 

 

• S'ha valorat abandonar google de tot l'entorn digital de l'escola i passar-se a Xnet entorn 

promogut per l'Ajuntament. Clicle Mitjà B 

 

En el món actual les dades són la moneda de canvi. El Departament durant el confinament va establir un 

acord amb Google a través del qual les escoles poden utilitzar l’entorn G-Suite, i així cada escola té un 

espai per guardar informació, té accés a totes les aplicacions de Google i es poden fer correus electrònics 

per a tots els alumnes.  Però totes les dades generades pertanyen a Google. 

 

Existeix un projecte alternatiu que es diu X-Net, que a l’inici no tenia gaire força. Actualment és un projecte 

pilot en què participen 5 escoles només de Barcelona ciutat i ara la intenció és afegir-hi 10 escoles més. 

Fa poques setmanes una família va informar a l’escola d’unes reunions informatives a les quals va assistir 

la Marga com a coordinadora TAC del centre. Des de l’escola s’està valorant fer aquest canvi, es considera 

un projecte interessant. A nivell pràctic no ens afectaria en res. Tot funcionaria exactament igual, l’única 

diferencia és que les dades no serien de Google, sinó que estarien emmagatzemades en un servidor privat. 

 

• Que facin més sortides. 

 

Tots els grups de l’escola tenen garantides les següents sortides: 

- Una sortida del projecte d’aula 



- Una de l’àmbit artístic (música) 

- Una de l’àmbit d’educació física. 

- Una d’anglès. 

Totes les sortides que es fan des de l’escola tenen un objectiu al darrere. Si al llarg del curs apareixen nous 

reptes o dubtes que es poden resoldre a través d’una sortida es van afegint sortides. 

 

Aquest curs CM i CI ja va poder anar de colònies, a finals d’aquest mes hi anirà cicle superior i al mes de 

maig serà el torn dels infants d’EI. 

 

- Agrair al Pau i equip de mestres la seva feina, i il·lusió que transmeten als nens.  Cicle Superior B. Això 

dira que ens va quedar per dir 

 

 

3. Tancament. Posada en comú dels resultats de la dinàmica «Com ens imaginem els nostres fills 

d’adults.» 

 

Per tancar la reunió l’escola comenta que li agradat particpar d’aquest espai on ens hem pogut veure les 

cares, ens comenten que ens han donat la seva opinió en relació als temes plantejats.   

 

Des de la junta, es recorda la pregunta inicial feta a través de Menti i es deixa un parell de minuts per si 

algú encara no hi havia participat i per recollir els resultats. Les famílies presents volem que els nostres 

infants d’adults siguin bones persones, feliços i independents. 



 

 

Es tanca la trobada agraint la presència de tothom, famílies i escola. I desitjant que la pròxima vegada ja 

ens puguem retrobar presencialment. 

 


